
 

      STAROSTA OBCE VEĽKÁ VES NAD IPĽOM 

 

P  O  Z  V  Á  N  K A 
 

Na základe zákona č.369/1990 Zb. § 12 ods. 1 o obecnom zriadení  

 

z v o l á v a m   

 

11. zasadnutie Obecného zastupiteľstva vo Veľkej Vsi nad Ipľom na deň 29.11.2024  

so začiatkom o 17:00 hod, ktoré sa uskutoční v zasadačke obecného úradu s nasledovným programom: 

 

P r o g r a m 
 

1. Otvorenie zasadnutia  

2. Určenie zapisovateľa a overovateľov zápisnice 

3. Informácie z oblasti školstva, prechod financovania MŠ do prenesených kompetencií  

4. Informácia z oblasti odpadového hospodárstva,  zavedenie MBU odpadov 

5. Príprava návrhu VZN 2/2024 o nakladaní s odpadmi 

6. Príprava návrhu VZN 3/2024 o miestnych daniach a poplatku za TKO 

7. Prerokovanie zmien rozpočtu obce na rok 2024 

8. Príprava návrhu rozpočtu obce na roky 2025, 2026, 2027 

9. Informácia o investičných projektoch obce 

10. Rôzne 

11. Záver.  

 

 

 

Na zasadnutie sa zvolávajú:  

Členovia  Obecného zastupiteľstva   

Hlavný obecný kontrolór. 

 

Vo Veľkej Vsi nad Ipľom  dňa 25. 11. 2024 

 

 

 

                     Ing. Ladislav Kerata 

                                  starosta obce  
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Ad 3) 

Od 01.01.2025 materská škola  - jej financovanie – prechádza do režimu prenesených kompetencií, t.j. 

učiteľky, čiastočne upratovačka, energie a údržba budú hradené z transferu zo strany štátu. Tento 

transfer sa môže použiť len na uvedené úhrady, nič iné. Podľa dnešnej informácie bude predbežne tento 

transfer pre našu obec vo výške 53 000,- eur. V tomto roku sú náklady na mzdy týchto zamestnancov vo 

výške približne 58 000,-. Okrem toho sú tu náklady na energie a údržbu.  

Jedným z nástrojov na zefektívnenie MŠ je čiastočná úprava pracovného úväzku zamestnancov, hlavne 

učiteľky..... 

V týchto výdavkoch nie sú zahrnuté náklady na chod školskej jedálne, ani mzdy a ani energie, ktoré sa 

budú hradiť z výnosu DPFO, ktoré dostáva obec. 

K dnešnému dňu ZMOS nepodpísal Kolektívnu zmluvu vyššieho stupňa, ktorej súčasť je odmena vo 

výške 800,- eur/zamestnanca, čo je takmer 1150,- eur. ZMOS žiada refundáciu týchto „nariadených“ 

odmien. 

Problém je, že na túto odmenu má nárok každý, kto odpracuje čo i len 1 deň do 31.5. 2025 bez rozdielu 

na pracovnom nasadení a kvality práce. Stráca sa motivácia a podpora pracovitých a zodpovedných 

zamestnancov. 

 

 

Ad 4) 

Slovensko sa pred rokmi zaviazalo, že zavedie mechanicko - biologickú  úpravu odpadov a takto 

upravený odpad sa bude ukladať na skládky. Táto povinnosť sa roky odkladala a definitívny termín bol 

01.01.2025. 

Novelou zákona sa táto povinnosť 6.11. odsunula na 01.01.2027. Vláda v tom čase niekoľkokrát prijala 

a zrušila nariadenie o zákonnom poplatku za uloženie odpadov a aj v súčasnosti je nariadenie zrušené 

a nikto nevie ako to bude.  

MŽP plánuje poplatok vo výške 50 až 80 eur/t, čo je viac, ako cena úpravy odpadov cez MBU aj 

s poplatkom vo výške 7,- eur/t. Tým chcú „motivovať“ obce, aby MBU odpadov riešili.  

Je tu aj možnosť, síce malá, ale je, že sa nič nezmení a poplatky zostanú v rovnakej výške. V tom 

prípade by sme nemuseli meniť poplatok. 

Ak sa MBU, poprípade zavedú plánované poplatky, tak poplatok za TKO budeme nútený zdvihnúť o cca 

9 – 10 eur/ osobu. 

 

Ad 5) 

Od 01.01.2025 platí novela zákona o odpadoch, na základe ktorej sú obce povinné zaviesť separovaný 

zber textilu a textilného odpadu. Rozdiel je v tom, že textil je opakovane použiteľný a textilný odpad je 

odpad.... 

Nakladanie s nimi sa má v budúcnosti financovať cez OZV tak ako separovaný odpad, ale v roku 2025 

budú ešte len vznikať OZV, ktoré to budú financovať....uvidíme. 

Navrhujeme 2x ročne (jarný a jesenný) zber, tak ako veľkoobjemový, do samostatných nádob, poprípade 

vriec.... po dohode so zberovou spoločnosťou 

Ďalej v tomto VZN by sme mali zmeniť spôsob nakladanie s odpadmi, hlavne prechod od intervalového 

na množstevný zber. Zatiaľ máme októbrové údaje o množstvách – hmotnosti – z jednotlivých 

domácností a počet manipulácií s kuka nádobami – výsypmi. 

Systém navrhujeme tak, aby občan nebol „motivovaný“ odvážať odpad do „lesa“, a teda produkovať 0 

kg odpadu. V cene poplatku by mal byť nejaký počet vývozov a hmotnosti na osobu. Otázka je 

„najspravodlivejšie“ nastavenie systému. Po mnohých konzultáciách to vychádza na 6 (8) vyklopení na 1 

osobu ( 110 litrov) v cene poplatku. Na 4 člennú rodinu je to 24 (32) vyklopení kuka nádoby  (110) 

ročne, mesačne 2 - 3. 

Čo sa týka hmotnosti, ročne produkujeme cca 55 ton odpadu, čo je v prepočte okolo 140 kg/ osobu.  

Paušál by mohol byť na úrovni okolo 125 kg na osobu, t.j. 500 kg na 4-člennú rodinu/ rok. 

Do poplatku vstupuje ešte stavebný, veľkoobjemový, cintorínsky a nový, textilný odpad.  

Do návrhu VZN navrhujem tieto údaje, ale pri schválení budeme mať už aj novembrové údaje 

z čipovania a váženia. 
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Ad 6) 

Úprava daní..... vždy ťažká otázka 

Ak sa vláda rozhodne prijať takú legislatívu, že budeme nútený zdvihnúť poplatok za TKO o 9 – 10 eur 

na osobu, tak navrhujem dane nezvyšovať. 

Ak sa však vláda rozhodne ponechať súčasné poplatky za uloženie odpadov na súčasnej cene a tým 

pádom nezvýšime poplatok za TKO, tak navrhujem zvýšenie daní o mieru inflácie za predchádzajúci rok 

(2023), t.j. o 10,5%. 

Podielové dane a dofinancovanie  výpadku za rok 2024 je spolu cca 185000 eur.  Budúci rok je 

predikovaný vo výške 122 000 eur + spomínaných 53 000 na MŠ, spolu 175 000 eur, čo je o 10 000 

menej ako tento rok.  

Zvýšené DPH, ceny energií, možné povinné odmeny.....to všetko bude mať dopad na financie. 

 

Zvýšenie dane o 10,5 % bude v reálnom živote predstavovať na bežnú domácnosť v rodinnom dome 

nárast daní od 2,- do 5,- eur na celú domácnosť/rok.....v porovnaní nárast poplatku za TKO bude pre 4 

člennú domácnosť okolo 40,- eur. 

 

 

Ad 7) 

Zmeny sa dotýkajú položiek, ktoré sa v priebehu roku vyvíjali rozdielne, ako  bolo v pôvodnom 

rozpočte. Jedná sa hlavne o investičné akcie, ktoré  do dnešného dňa neboli posúdené.... 

 

Ad 8) 

Zostaviť zodpovedný rozpočet v dnešnej dobe je vzhľadom na nevyjasnené vzťahy a legislatívne zmeny 

takmer nemožné. Predložím rozpočet, ktorý bude vychádzať z ako tak známych údajov, t.j. nasledovne: 

-  Podielové dane ......  122 000,- 

- Transfer na MŠ .....   53 000,- 

- Transfer matrika ...    2 500,- 

- Miestne dane .........   16 000,-  (17 600,-) 

- Poplatky TKO ......   13 600,-  (17 000,-) 

- Ostatné .......    5 000,- 

 

Ad 9) 

Projekt na rekonštrukciu fasády KD a schodiska bol úspešný, ale nezostali naň peniaze.... 

Rekonštrukcia Obecného úradu z Envirofondu.....zatiaľ nič neprišlo..... 

Rekonštrukcia parkoviska medzi OcÚ a KD .....schválené, čakáme na zmluvu s PPA, robiť môžeme aj 

tak len na jar (asfaltovanie).... 

 

Ad 10) 

Vo februári 2025 sa bude realizovať optický internet na stĺpoch SSD. Optický kábel budú napájať 

z optickej šachty pri stredisku PDA Sečianky a privedú ho až k RD 67 -Vidovci a odtiaľ už po stĺpoch 

SSD.  Mám taký nápad, že ak už vykopú ryhu od autobusovej zastávky, či by sme nechceli využiť túto 

možnosť a natiahnuť kábel na osvetlenie zastávky???.... cca 250m... 

 

 

 

Návrhy VZN a rozpočtov Vám pošlem.... 


